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PROTOKÓŁ nr IX/2011  
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytych w dniu 27 kwietnia 2011 r. w godzinach 1000 – 1330  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski –Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik  
i Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, 
kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając IX obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta i Wiesława Stelmacha Skarbnika Miasta, przybyłych gości  
oraz internautów.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Andrzej Chuchnowski postawił wniosek o rozszerzenie porządku obrad,  
który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na sesję, o punkt 17 dotyczący 
rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie mandatu radnych. Kolejne punkty 
otrzymałyby numery: 18, 19 i 20. Zapytał, czy radni zgłaszają wnioski  
do porządku obrad?  
 

Grzegorz Gorlo stwierdził, iŜ radni zostali postawieni w skomplikowanej 
sytuacji, poniewaŜ mają podejmować trudne decyzje, a otrzymali materiały  
tuŜ przed sesją. W imieniu Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” stwierdził, Ŝe jeŜeli 
radni są dalej radnymi, to nie ma potrzeby dzisiaj podejmowania decyzji.  
 

Andrzej Chuchnowski przypomniał, iŜ w ubiegłym tygodniu na spotkaniu 
przewodniczący klubów i radni reprezentujący inne ugrupowania funkcjonujące 
w Radzie Miejskiej w Suwałkach zapoznali się z dokumentami na ten temat  
i wyrazili akceptację, co do treści uchwały.  
 

Anna Ruszewska zgłosiła wniosek formalny o rozdzielenie głosowania  
nad projektem uchwały wniesionej przez Przewodniczącego w sprawie mandatu 
radnych Adama Kacprzyka i Anny Ruszewskiej, tak by głosowanie dotyczyło 
odrębnie kaŜdej z tych osób w dwóch uchwałach.  
 

Andrzej Chuchnowski przypominał, iŜ zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy  
o samorządzie gminnym „Rada gminy moŜe wprowadzić zmiany w porządku 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady”.  
 

Stanisław Kulikowski zgłosił wniosek o zarządzenie 10 minutowej przerwy  
w obradach w celu przeanalizowania powyŜszego wniosku pod kątem 
formalnoprawnym.  
 

Andrzej Chuchnowski poprosił o opinię prawną w tej sprawie.  
 



 3

Wiesława Michalska stwierdziła, iŜ z formalnoprawnego oraz merytorycznego 
punktu widzenia wniosek Anny Ruszewskiej jest zasadny, aby w zaistniałej 
sytuacji podjąć odrębne uchwały, w stosunku do dwóch róŜnych osób,  
których stan prawny jest taki sam, ale stan faktyczny jest inny. Ma to równieŜ 
swoje uzasadnienie dla pewności podejmowania uchwał i umoŜliwienia  
ich zaskarŜenia. W związku z powyŜszym konieczne jest zmodyfikowanie  
przez pana Przewodniczącego wniosku o rozszerzenie porządku obrad  
o dwa punkty, a nie o jeden.  
 

Andrzej Chuchnowski zapytał, czy radny Stanisław Kulikowski przyjmuje 
przedstawioną interpretację.  
 

Stanisław Kulikowski przyjął powyŜszą interpretację prawną oraz podtrzymał 
wniosek o zarządzenie 10 minutowej przerwy.  
 

Andrzej Chuchnowski poddał pod głosowanie wniosek Stanisława 
Kulikowskiego o zarządzenie 10 minutowej przerwy w obradach  
 

Głosowanie nad wnioskiem Stanisława Kulikowskiego: 
– za przyjęciem głosowało   – 20 radnych,  
– przeciw      –   2 radnych,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Andrzej Chuchnowski stwierdził, iŜ wniosek został przyjęty większością 
głosów oraz zarządził 10 minutową przerwę w obradach.  
 

Przerwa w obradach.  
 

Andrzej Chuchnowski wycofał wcześniej zgłoszony wniosek o wprowadzenie 
punktu 17 do porządku obrad dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały  
w sprawie mandatu radnych. Następnie poddał pod głosowanie wniosek Anny 
Ruszewskiej o rozdzielenie procedowania uchwały w sprawie mandatu radnych 
na dwa odrębne akty – oddzielnie w stosunku do radnego Adama Kacprzyka 
oraz radnej Anny Ruszewskiej.  
 

Głosowanie nad wnioskiem Anny Ruszewskiej:  
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Andrzej Chuchnowski stwierdził, iŜ wniosek został przyjęty bezwzględną 
większością głosów. Poinformował, iŜ punkt 17 będzie dotyczył rozpatrzenia 
projektu uchwały w sprawie mandatu radnego Adama Kacprzyka, natomiast 
punkt 18 będzie dotyczył rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie mandatu 
radnej Anny Ruszewskiej. Pozostałe punkty ulegną przesunięciu kolejno o dwa 
numery, czyli 19, 20 i 21. Następnie poddał pod głosowanie nowy porządek 
obrad.  
 



 4

Głosowanie nad porządkiem obrad:  
– za przyjęciem głosowało   – 16 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

 

Większością głosów został przyjęty następujący porządek IX obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr VIII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 marca 2011 r.  

5. Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki w zakresie ochrony 
przeciwpoŜarowej w 2010 roku. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 
Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach  
oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2010 r.  

7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego Policji oraz 
informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2010 rok.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2010 roku  

9. Przyjęcie Informacji z realizacji Programu Na Rzecz Poprawy Warunków 
śycia Społecznego i Zawodowego Osób Niepełnosprawnych w Mieście 
Suwałki do roku 2010.  

10. Przyjęcie Sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania Miejskim 
Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym  
w roku 2010.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasta 
Suwałki do projektu pt.: „Wspólne działania szansą na sukces w Polsce 
Wschodniej” w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski 
Wschodniej 2007 – 2013.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 
Statutowej.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Stowarzyszenia 
Handlowców „BAZAR” na działalność prezesa „Targowisk Miejskich”  
Sp. z o.o. w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie mandatu radnego.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie mandatu radnej.  

19. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

20. Wnioski i oświadczenia radnych.  

21. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr VIII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół VIII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 26 kwietnia 2011 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr VIII/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 marca 2011 roku 
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 marca 2011 r. 
została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki w zakresie ochrony 
przeciwpoŜarowej w 2010 roku  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informacja…, którą radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych, była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 18 kwietnia 2011 roku. 
Dodał, iŜ członkowie Komisji przyjęli Informację… bez uwag.  
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Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja Komendanta 
Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa 
Miasta Suwałki w zakresie ochrony przeciwpoŜarowej w 2010 roku została 
przyj ęta.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 
Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Suwałkach  
oraz oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2010 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/63/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki 
w 2010 r.  
− załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Ad pkt. 7  
Przyjęcie Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego 
Policji oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego  
za 2010 rok 
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie…, które radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych było przedmiotem posiedzenia Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 kwietnia br. Dodał,  
iŜ członkowie Komisji przyjęli Sprawozdanie… bez uwag.  
 

Grzegorz Gorlo zapytał, skąd tak dobre wyniki pracy policji?  
 

Włodzimierz Marczewski zapytał, czym spowodowany jest wysoki wskaźnik 
wzrostu przestępczości korupcyjnej oraz gospodarczej?  
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Andrzej Bałazy wyjaśnił, iŜ procentowy wzrost liczby przestępstw korupcyjnych 
wynika z tego, Ŝe są to niewielkie liczby, zaś wysoka wykrywalność przestępstw 
gospodarczych z aktywności policjantów. Na dobre wyniki pracy policji ma wpływ 
wiele czynników, między innymi dobra organizacja pracy, zaangaŜowanie i wiedza 
policjantów, lepszy przepływ informacji oraz wsparcie ze strony władz lokalnych. 
Podziękował samorządowi za współfinansowanie dodatkowych patroli.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Roczne sprawozdanie  
z działalności Komendanta Miejskiego Policji oraz informacja o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego za 2010 rok zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2010 roku  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie…w wersji 
elektronicznej dostępne było na stronie Urzędu Miejskiego w Suwałkach w BIP. 
Wersję papierową moŜna było otrzymać w Biurze Rady Miejskiej.  
Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzeń Komisji: 
− Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 kwietnia br.  
− Oświaty i Wychowania w dniu 20 kwietnia br.  
− Finansowo – BudŜetowej w dniu 21 kwietnia br. 
− oraz Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 27 kwietnia br.  
Członkowie komisji przyjęli Sprawozdanie… bez uwag.  
 

Włodzimierz Marczewski stwierdził, Ŝe działalność organizacji i stowarzyszeń 
jest bardzo waŜna oraz ma duŜy wpływ na kształtowanie się tzw. społeczeństwa 
obywatelskiego. Zasugerował zorganizowanie festynu, podczas którego 
wszystkie działające w Suwałkach organizacje prezentowałyby swoje 
osiągnięcia. Podobna impreza pod nazwą „Lato stowarzyszeń” organizowana 
jest co roku w zaprzyjaźnionym mieście Grand Synthe we Francji.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie z realizacji 
Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego  
w 2010 roku zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 9  
Przyjęcie Informacji z realizacji Programu Na Rzecz Poprawy Warunków 
śycia Społecznego i Zawodowego Osób Niepełnosprawnych w Mieście 
Suwałki do roku 2010  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informacja…w wersji elektronicznej 
dostępna była na stronie Urzędu Miejskiego w Suwałkach w BIP. Wersję 
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papierową moŜna było otrzymać w Biurze Rady Miejskiej. Informacja … była 
przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 
18 kwietnia br. Dodał, iŜ członkowie Komisji przyjęli Informację… bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z realizacji 
Programu Na Rzecz Poprawy Warunków śycia Społecznego i Zawodowego 
Osób Niepełnosprawnych w Mieście Suwałki do roku 2010 została przyjęta.  
 

Ad pkt. 10  
Przyjęcie Sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania Miejskim 
Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym  
w roku 2010.  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Sprawozdanie…, które radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych było przedmiotem posiedzeń Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego w dniu 19 kwietnia br. oraz Finansowo – BudŜetowej 
w dniu 21 kwietnia br. Dodał, iŜ członkowie Komisji przyjęli Sprawozdanie… 
bez uwag.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie wykonania 
zadań i gospodarowania Miejskim Funduszem Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym w roku 2010 zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Zdzisław Przełomiec zapytał o perspektywy uporządkowania stanu zabytków  
w mieście i relacje samorządu z właścicielami tych obiektów. Zdarza się,  
Ŝe miasto sprzedaje obiekty, które niszczeją, a właściciele na to nie reagują.  
Czy samorząd moŜe oddziaływać na to, Ŝeby nabywcy dbali o obiekty?  
Jako przykładowe wymienił budynki po byłej elektrowni, spółdzielni 
niewidomych, kolegium nauczycielskim, starej łaźni i dawnym szpitalu 
miejskim.  
 

Zbigniew De – Mezer  
1. Zapytał, czy samorząd suwalski jest przygotowany na ewentualne 

przejęcie budynków wojskowych po zlikwidowanym pułku,  
które dywizjon zamierza przekazać Agencji Mienia Wojskowego?  
Jeśli tak, czy jest koncepcja ich zagospodarowania?  

2. Zwrócił uwagę na fakt, iŜ samorząd przeznaczył z budŜetu miasta pół 
miliona złotych na rzecz Samodzielnego Publicznego Szpitala 
Wojewódzkiego w Suwałkach. Organem prowadzącym szpital jest Urząd 
Marszałkowski Województwa Podlaskiego. Szpital ma znaczne długi  
w jednostkach miejskich z róŜnych tytułów. Zasugerował, aby wystąpić 
do marszałka, Ŝeby ten niejako w rewanŜu zrzekł się praw do obiektu przy 
ul. Bulwarowej na rzecz suwalskiego samorządu. Zapytał, czy Miasto jest 
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w stanie pozyskać to mienie? Mógłby tam powstać Ŝłobek bądź zakład 
opieki długoterminowej.  

 

Anna Ruszewska zapytała, czy i kiedy odbędzie się konkurs na prezesa 
„Targowisk Miejskich” Sp. z o.o.?  
 

Adam Ołowniuk  
1. Zwrócił się z prośbą o zorganizowanie oświetlenia w kwartale ulic: 

Daszyńskiego, Szpitalna, Franciszkańska i Legionów, gdzie wieczorami 
spotyka się młodzieŜ. Ułatwiłoby to utrzymanie bezpieczeństwa i porządku 
w tym rejonie.  

2. Zwrócił się z prośbą o montaŜ barierki przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym nr 1 przy ulicy Przytorowej, która zapobiegałaby 
wybieganiu dzieci na jezdnię.  

3. Prosił o uporządkowanie terenu przy moście na Czarnej Hańczy, będącym 
przedłuŜeniem ulicy Krasickiego, który przypomina teraz wysypisko.  

4. Poruszył kwestię wymiany piasku w piaskownicach. Zasugerował,  
Ŝeby administratorzy osiedli wymieniali cały piasek, a nie tylko górną 
warstwę, co daje gwarancję, Ŝe piasek nie będzie zanieczyszczony.  

 

Grzegorz Gorlo –  
1. Zapytał, czy pieniądze z biletów sprzedawanych na mecze siatkówki 

zasilają kasę OSiR? Czy do zadań OSiR naleŜy organizowanie 
konferansjerki klubom sportowym? Poprosił o przedstawienie wszystkich 
kosztów ponoszonych przez OSiR na rzecz klubów sportowych w latach 
2006 – 2010.  

2. Poprosił o zestawienie faktur jakie Miasto i jego jednostki zapłaciło  
na rzecz firm medialnych w latach 2006 – 2010 z uwzględnieniem celów 
wydatkowania środków.  

3. Zapytał, na jakiej podstawie i zgodnie z jakim taryfikatorem OSiR 
wynajmuje powierzchnie reklamowe? Czy za wszystkie reklamy pobierane 
są opłaty na podobnych zasadach?  

4. Zapytał ile, komu i za co (nagłośnienie, wynajem barierek ochronnych)  
i na jakiej podstawie (umowy) zapłacił ROKiS za organizowanie 
tegorocznego finału WOŚP? Czy były zapytania ofertowe na te prace?  

5. Zapytał, jakie firmy realizowały akcję utrzymywania zimowego dróg?  
Jakie były koszty utrzymania 1 m2 drogi? Czy firmy realizujące tę akcję 
miały w ramach zawartej umowy obowiązek wywozu zalegającego śniegu  
i pozimowe sprzątanie dróg?  

6. Zapytał, ile pieniędzy wydał OSiR na materiały promocyjne, na podstawie 
jakich umów realizowano te zakupy, co za te pieniądze zrealizowano?  
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7. Zapytał, ile pieniędzy zapłaciło miasto i spółki miejskie na rzecz klubów 
sportowych? Czy były jakieś warunki przekazania tej dotacji?  

8. Zapytał, ile pieniędzy wydano z budŜetu miasta za pośrednictwem 
wydziału Kultury, Turystyki i Promocji na druk materiałów promocyjnych? 
Kto z kim zawierał umowy oraz na jakiej podstawie? Kto i jak rozliczył 
wykonanie zamówionej usługi (protokoły)?  

 

Andrzej Chuchnowski zaapelował o remont chodnika przylegającego  
do przychodni przy ulicy Putry.  
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasta 
Suwałki do projektu pt.: „Wspólne działania szansą na sukces w Polsce 
Wschodniej” w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski 
Wschodniej 2007 – 2013.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   4 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/64/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Suwałki do projektu pt.: „Wspólne 
działania szansą na sukces w Polsce Wschodniej” w ramach Programu 
Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007 – 2013  
− załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 
Statutowej.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ komisja podejmie prace w związku  
z opracowaniem zmian w Statucie Miasta. Zgodnie z § 48, ust. 8 Statutu Miasta 
Suwałk komisje Rady Miejskiej liczą od 5 do 8 członków. Zaproponował,  
aby wzorem lat poprzednich komisja liczyła 5 osób.  
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Radni nie zgłosili innych propozycji, w związku z powyŜszym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem 5 osobowego składu komisji:  
− za przyjęciem głosowało     – 23 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.  
 

Rada jednogłośnie przyjęła 5 osobowy skład doraźnej Komisji Statutowej.  
 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji:  
Radni zgłosili następujące osoby:  
 

Adam Kacprzyk zgłosił kandydaturę Stanisława Sieczkowskiego.  
 

Stanisław Kulikowski zgłosił kandydaturę Zbigniewa De – Mezera.  
 

Zdzisław Koncewicz zgłosił kandydaturę Grzegorza Gorlo .  
 

Józef Kimera zgłosił kandydaturę Tadeusza Zamaro.  
 

Agnieszka Rzatkowska zgłosiła kandydaturę Krzysztofa Tumialisa.  
 

Kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji.  

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ stosownie do przepisu § 48 ust. 9 Statutu 
Miasta Suwałk „Przewodniczących komisji, wskazanych przez jej członków, 
powołuje i odwołuje Rada z grona członków danej komisji, w głosowaniu 
przeprowadzonym bezpośrednio po powołaniu komisji”. 
Poprosił, aby członkowie komisji wyłonili spośród siebie kandydata  
na przewodniczącego, którego powoła Rada w drodze głosowania. Kandydaci  
w trakcie krótkiej przerwy w obradach, wskazali na przewodniczącego doraźnej 
Komisji Statutowej radnego Zbigniewa De – Mezera.  
 

Andrzej Chuchnowski poddał pod głosowanie kandydaturę radnego 
Zbigniewa De – Mezera na przewodniczącego Komisji  
− za przyjęciem głosowało     22 radnych,  
− przeciw         0,  
− wstrzymał się        1 radny.  
 

Wobec powyŜszego Andrzej Chuchnowski stwierdził, Ŝe Rada Miejska 
powołała większością głosów na przewodniczącego doraźnej Komisji 
Statutowej radnego Zbigniewa De – Mezera.  
 

Radni nie zgłosili uwag.  
 

W głosowaniu nad projektem uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 
Statutowej:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw        –  0,  
− wstrzymało się     –  0.  
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Jednogłośnie została podjęta  
UCHWAŁA nr IX/65/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   4 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/66/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
− załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/66/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
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na lata 2011 – 2025  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Stowarzyszenia Handlowców „BAZAR” na działalność prezesa „Targowisk 
Miejskich” Sp. z o.o. w Suwałkach.  
 

Zbigniew De – Mezer – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/68/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Handlowców „BAZAR”  
na działalność prezesa „Targowisk Miejskich” Sp. z o.o. w Suwałkach  
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie mandatu radnego.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował radnych, iŜ 4 kwietnia br. wpłynęło  
do Biura Rady Miejskiej pismo od Wojewody Podlaskiego w sprawie 
wątpliwości związanych z ewentualnym prowadzeniem przez niektórych 
radnych Rady Miejskiej w Suwałkach działalności gospodarczej  
z wykorzystaniem mienia gminy, w której sprawują mandat. Wojewoda zwrócił 
się jednocześnie z prośbą o analizę faktyczną i prawną zaistniałej sytuacji  
w stosunku do niektórych radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. Pismo 
przekazane zostało 22 kwietnia br. przewodniczącym Klubów, jak równieŜ 
radnym reprezentujących PO i SLD. Przed sesją radni otrzymali wraz  
z projektami uchwał.  

Zainteresowani radni przedłoŜyli stosowne informacje, dokumenty  
i oświadczenia, które były przedmiotem analizy dającej przesłanki  
do przygotowania projektu uchwały w sprawie mandatu radnych.  

PowyŜszy temat omawiany był na posiedzeniu przewodniczących klubów 
oraz przedstawicieli PO i SLD. Wszyscy obecni wyrazili opinię pozytywną.  
 

Adam Kacprzyk złoŜył oświadczenie: „Członkiem Zarządu Suwalskiego 
Klubu Sportowego „Wigry” w Suwałkach byłem około 20 lat. W latach 
poprzednich byłem Prezesem Klubu (2005 r.) i wiceprezesem, natomiast  
w ostatniej kadencji 2009 – 2011 byłem zwykłym członkiem Zarządu.  
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 Pracę w Zarządzie Klubu pełniłem całkowicie społecznie, nie pobierałem 
nigdy Ŝadnych gratyfikacji finansowych, jak teŜ Ŝadnego wynagrodzenia.  
W czasie trwania ostatniej kadencji nie posiadałem jakichkolwiek upowaŜnień 
do reprezentowania klubu. Zgodnie z zapisem w Krajowym Rejestrze Sądowym 
do reprezentacji Klubu byli upowaŜnieni Prezes lub Wiceprezes oraz Sekretarz  
i Główna Księgowa.  
 Oświadczam, Ŝe nie podpisywałem Ŝadnych umów w imieniu Klubu,  
nie zawierałem umów jako zleceniodawca lub zleceniobiorca. Moja społeczna 
funkcja wynikała z chęci wspomoŜenia i wspierania klubu, tym bardziej,  
Ŝe nie było chętnych do pracy, czysto społecznej, w tym klubie.  
 Nie zdawałem sobie sprawy, Ŝe moja działalność będzie traktowana jako 
działalność gospodarcza, tym bardziej, ze nie brałem udziału w transakcjach 
finansowych, a wszystkie środki finansowe były przeznaczone na działalność 
statutową.  
 Ponadto informuję, iŜ ostatnie posiedzenie Zarządu, którego kadencja 
wygasała w dniu 11 marca 2011 roku odbyło się w dniu 21 lutego 2011 roku  
i po tym terminie nie uczestniczyłem w Ŝadnych sprawach dotyczących 
działalności klubu. Klubem kierował Dyrektor biura Klubu do czasu 
wygaśnięcia kadencji Zarządu.  
 Wysoka Rado, nie czuję się w tej chwili ani wygrany, ani przegrany,  
czuję się dziwnie. Zdaję sobie sprawę, iŜ niezaleŜnie od wyniku głosowania, 
moja sytuacja prawna jest skomplikowana i dziś nie nastąpi zakończenie  
tej sprawy. Natomiast chciałbym, aby mój przypadek stał się precedensem 
prawnym, moim zdaniem dziwnego prawa, które de facto karze tych,  
którzy chcą pracować społecznie. W moim przypadku dla dobra klubu,  
dla dobra miasta. Chcę nadmienić, iŜ klub „Wigry” nie jest prywatnym 
mieniem, jest to klub stricte miejski. Oświadczam, iŜ nie będę brał udziału  
w głosowaniu w mojej sprawie.”  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/69/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie mandatu radnego  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Ad pkt. 18  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie mandatu radnej.  
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Anna Ruszewska oświadczyła: „Artykuł 24f ust. 1 ustawy z dnia 8 marca  
1990 r. o samorządzie gminnym wskazuje, iŜ radni nie mogą prowadzić 
działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z innymi osobami  
z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, w której radny uzyskał mandat, 
a takŜe zarządzać taką działalnością lub być przedstawicielem  
czy pełnomocnikiem w prowadzeniu takiej działalności.  

Stowarzyszenie Centrum Aktywności Społecznej PRYZMAT w którym 
mam moŜliwość realizacji cennych inicjatyw na rzecz mieszkańców naszego 
miasta, nigdy nie prowadziło i nie zamierza prowadzić jakiejkolwiek 
działalności gospodarczej w oparciu o budynki Miasta Suwałki.  

Potwierdzeniem tego stanu prawnego jest powszechnie dostępny odpis  
z Krajowego Rejestru Sądowego, wskazujący, iŜ stowarzyszenie nie jest 
wpisane do rejestru przedsiębiorców i w związku z tym nie prowadzi 
działalności gospodarczej. Odpis ten, wraz ze stosowną interpretacją 
dostarczyłam w dniu 30 marca br. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach.  

W związku z tym, regulacja tego artykułu w moim przypadku nie miała 
zarówno w poprzedniej, jak i w obecnej kadencji Ŝadnego zastosowania.”  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr IX/70/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 kwietnia 2011 r.  

w sprawie mandatu radnej  
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Ad pkt. 19  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie zabezpieczenia, właściwego utrzymania 
stanu technicznego obiektów zabytkowych w naszym mieście odpowiedział,  
Ŝe samorząd stara się mobilizować właścicieli nieruchomości do dbania  
o budynki. Czuwa nad tym  Miejski Konserwator Zabytków, który później 
zabierze głos i poinformuje, jakie działania podejmuje w tym zakresie. 
Nadmienił, iŜ właściciele obiektów zabytkowych korzystają z ulg w podatku  
od nieruchomości pod warunkiem właściwego utrzymania stanu obiektów. 
Podstawą do skorzystania z tej ulgi jest zaświadczenie od Konserwatora 
Zabytków.  
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Zbigniewowi De – Mezerowi – 
1. W sprawie przejęcia mienia po zlikwidowanym pułku poinformował,  

iŜ do końca br. pułkownik Waldemar Siedlecki zdecyduje, z których 
obiektów będzie korzystał dywizjon, a jakie przekaŜe AMW. Wtedy miasto 
moŜe ubiegać się o pozyskanie tych budynków z Agencji. Mogłyby w nich 
powstać na przykład mieszkania socjalne.  

2. W sprawie przekazania środków na rzecz Samodzielnego Publicznego 
Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach potwierdził, iŜ miasto przyznało  
z budŜetu miejskiego pół miliona złotych na zakup tomografu 
komputerowego. Jest to ukłon w stronę szpitala, poniewaŜ korzystają  
z niego nasi mieszkańcy. Urząd Marszałkowski przekaŜe na zakup tego 
wysoko specjalistycznego sprzętu medycznego około dwa miliony złotych. 
W kwestii „szpitalika przy ulicy Bulwarowej poinformował, iŜ znajdujący 
się tam obecnie oddział zakaźny zostanie w najbliŜszej przyszłości 
przeniesiony się do głównego budynku szpitala. Czesław Renkiewicz 
poinformował, iŜ rozmawiał juŜ z Cezarym Cieślukowskim, członkiem 
zarządu województwa o ewentualnym wykorzystaniu tego budynku przez 
samorząd suwalski na organizację Ŝłobka, zakład pielęgnacyjno – 
opiekuńczego czy ośrodka dziennego pobytu dla osób niepełnosprawnych. 
Pomysł przekazania tej nieruchomości w formie darowizny Suwałkom 
byłby tym bardziej uzasadniony, Ŝe szpital ma długi wobec miejskich 
spółek. O losach „szpitalika” zadecydują radni wojewódzcy.  

 

Annie Ruszewskiej w sprawie konkursu na prezesa „Targowisk Miejskich”  
Sp. z o. o. odpowiedział, Ŝe zostanie on ogłoszony w połowie maja, natomiast 
rozstrzygniecie nastąpi w pierwszej połowie czerwca po walnym zgromadzeniu 
wspólników. Jest to rozłoŜone w czasie, poniewaŜ muszą być spełnione 
wszystkie przepisy kodeksu handlowego w tym zakresie. Dodał, iŜ ze względu 
na fakt, Ŝe rada nadzorcza, która powołuje i odwołuje prezesa zarządu, 
funkcjonuje obecnie w dwuosobowym składzie zespół konkursowy uzupełnią 
pracownicy z ratusza.  
 

Adamowi Ołowniukowi –  
1. W sprawie wykonania oświetlenia w kwartale ulic Daszyńskiego, 

Szpitalna, Franciszkańska i Legionów poinformował, wykonanie takiego 
oświetlenia to duŜe koszty i w tym roku nie będzie moŜliwe jego 
wykonanie poniewaŜ nie zaplanowano tej inwestycji na 2011 rok i dlatego 
nie ma zabezpieczonych środków finansowych na ten cel.  

2. W kwestii montaŜu barierek zabezpieczających wejście dzieci na jezdnię 
przy SOSW nr 1 przy ulicy Przytorowej oznajmił, iŜ Miejska Dyrekcja 
Inwestycji ma w planie budowę chodnika w tym miejscu, a takŜe 
ustawienie barierek.  
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3. W sprawie uporządkowania terenu przy moście na Czarnej Hańczy, 
będącym przedłuŜeniem ulicy Krasickiego poinformował, iŜ obszar ten  
nie naleŜy do miasta, ale suwalczanie korzystają z niego, dlatego 
zobowiąŜe Zakład Usług Komunalnych do zaprowadzenia tam porządku.  

4.  W sprawie wymiany pisaku w piaskownicach odpowiedział, iŜ rozmawiał 
w tej sprawie z prezesami spółdzielni mieszkaniowych oraz Zarządem 
Budynków Mieszkalnych. Administratorzy, którzy nie wywiązali się  
z powierzonego zadania powinni przyjąć sugestię radnego do realizacji.  

 

Grzegorzowi Gorlo poinformował, iŜ przygotowanie odpowiedzi na wszystkie 
zapytania radnego stanowią ogrom pracy całego zespołu ludzi, zarówno  
w ratuszu, jak i w jednostkach miejskich. Zgromadzenie wszystkich informacji 
potrwa ponad dwa tygodnie, poniewaŜ są to dane z kilku poprzednich lat, 
dlatego uprzedził, iŜ odpowiedzi na postawione pytania nie zostaną udzielone  
w terminie ustawowym. Zasugerował, aby w przyszłości takimi kwestiami 
zajmowała się komisja rewizyjna, której radny jest członkiem, poniewaŜ 
większość poruszonych zagadnień ma charakter pytań kontrolnych. Poza tym 
wszystkie jednostki miejskie zobowiązane są do przedkładania rocznych 
sprawozdań ze swojej działalności. Posiedzenia komisji merytorycznych,  
na których przyjmowane są te informacje stanowią doskonałą okazję do analiz  
i wyjaśnień wszelkich wątpliwości oraz uzupełnienia brakujących danych.  
 

Andrzejowi Chuchnowskiemu w sprawie przebudowy chodnika przyległego 
do przychodni lekarskiej przy ulicy Putry odpowiedział, iŜ w br. ZBM będzie 
modernizował tam parking, natomiast nie zaplanowano w budŜecie środków  
na remont chodnika, którego koszt wynosi szacunkowo ok. 200 tys. zł.  
 

Adam śywiczyński poinformował, iŜ w kwietniu dokonał z udziałem 
Komendanta StraŜy Miejskiej oględzin praktycznie wszystkich obiektów 
zabytkowych w mieście. Dodał, iŜ w mieście istnieje 369 obiektów 
zabytkowych, w tym 211 jest wpisanych do rejestru zabytków. Po kontroli 
stwierdził potrzebę poprawy stanu trzydziestu obiektów, w stosunku do których 
zostaną podjęte działania, które wynikają z przepisów ustawy o ochronie 
zabytków, a mianowicie w trybie art. 38 o tzw. nadzorze konserwatorskim  
i wydawaniu zaleceń konserwatorskich. Nadmienił, iŜ w minionych latach 
wykonano pięćdziesięciu dwóch oględzin obiektów zabytkowych i tyleŜ samo 
wydano zaleceń konserwatorskich, z których osiem nie zrealizowano,  
a w dwóch obiektach trwa remont. Wśród budynków wskazanych przez radnego 
jest stara łaźnia, która nie jest wpisana do rejestru zabytków. Obiekt ma 
skomplikowaną sytuację prawną, poniewaŜ spadkobiercy do tej pory  
nie uregulowali spraw spadkowych. W przypadku innych budynków  
na przykład przy ulicy Sejneńskiej nr 26 właściciel prywatny zastanawia się nad 
zagospodarowaniem obiektu. Zgodnie ze wstępną koncepcją parter mam być 
przeznaczony na cele usługowe, natomiast piętra i poddasze zaadoptowane  
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na cele mieszkaniowe. W kwestii budynku przy ulicy Kościuszki nr 6 
rozstrzygnięcia powinny nastąpić w najbliŜszych miesiącach. Jest wydane 
pozwolenie na budowę oraz wykonany projekt. Inwestor, którym jest parafia 
oczekuje na przydzielenie środków z funduszy unijnych. Do 15 maja br. będzie 
wykonany pełny projekt techniczny remontu obiektu przy Kościuszki nr 101  
z przeznaczeniem na hostel. Właściciel elektrowni korzysta z ulgi w podatku  
od nieruchomości. Jest on zobowiązany do wykonania prac zabezpieczających 
obiekt, a następnie przygotowania projektu i prac adaptacyjnych. Nadmienił,  
iŜ pierwotne plany inwestora uległy zmianie ze względu na niewyjaśnioną 
kwestię budowy dworca kolejowego. Przypomniał, iŜ w minionych latach 
została opracowana koncepcja wykonania dworca kolejowego w miejscu 
elektrowni, w której posiadaniu jest właściciel obiektu. W związku  
z powyŜszym inwestor ma problemy z zagospodarowaniem tej nieruchomości. 
Konserwator zadeklarował, iŜ w sprawie innych obiektów oraz w przypadku 
jakichkolwiek wątpliwości wymagających dodatkowych wyjaśnień jest  
do dyspozycji.  
 

Ad pkt. 20  
Wolne wnioski.  
 

Andrzej Chuchnowski przypominał radnym, iŜ obowiązek złoŜenia 
oświadczeń majątkowych mija z dniem 2 maja 2011 roku.  

Przekazał radnym do wiadomości, iŜ w okresie międzysesyjnym wpłynęły 
następujące pisma:  

− zawiadomienie, iŜ organ nadzoru wszczął postępowanie nadzorcze w sprawie 
stwierdzenia niewaŜności § 4 uchwały Nr VIII/54/2011 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie powierzenia prowadzenia 
Powiatowi Suwalskiemu zadania publicznego w zakresie zapewnienia 
mieszkańcom Miasta Suwałki całodobowego lub dziennego pobytu  
w Ośrodku Wsparcia dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi w Lipniaku;  

− od Pana Macieja Jankowskiego Podsekretarza Stanu w Ministerstwie 
Infrastruktury w sprawie obwodnicy miasta Suwałki;  

− od Pana Piotra Kuczyńskiego z Pracowni Projektowej PROJEKTOR w sprawie 
konsultacji społecznych na temat projektu zagospodarowania placu Marii 
Konopnickiej.  

Pisma są dostępne do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  

Poinformował równieŜ, iŜ w Biurze Rady Miejskiej jest do wglądu  
dla zainteresowanych radnych pismo kierowane do Prezydenta Miasta Suwałk  
od nauczycieli bibliotekarzy w sprawie „Wytycznych do organizacji pracy 
przedszkoli, szkół, placówek oświatowych na rok szkolny 2011/2012”. Adresaci 
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nie kierowali niniejszego pisma do wiadomości radnych Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  
 

Ad pkt 21  
Zamknięcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 25 maja 2011 r. o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu 
tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2011 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Kończąc obrady IX Sesji Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Chuchnowski stwierdził 
zamknięcie IX obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
          

     Przewodniczący  
      Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
         Andrzej Chuchnowski  
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


